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Marlene Steenbergen

Van: Berry van t Westeinde

Verzonden: maandag 9 december 2019 10:33

Aan: Marlene Steenbergen

Onderwerp: FW: Eerste opzet Nieuwsbrief gemeenteraden

tkn 

 

Van: Maasland, Lizeth <Lizeth.Maasland@vrmwb.nl>  

Verzonden: maandag 9 december 2019 10:26 

Aan: Maasland, Lizeth <Lizeth.Maasland@vrmwb.nl> 

Onderwerp: RE: Eerste opzet Nieuwsbrief gemeenteraden 

 
 
 

 

 

 

  

 

Nieuwsbrief gemeenteraden 

In reactie op het beleidsplan 2019-2023 gaven jullie, de gemeenteraden, aan 

periodieke informatie over actuele onderwerpen op prijs te stellen. In het 

voorjaar hebben we al bestaande informatiemomenten zoals de kadernota, de 

begroting en de jaarrekening. Deze nieuwsbrief informeert in het najaar over 

lopende onderwerpen. Wij houden u graag op de hoogte!  

 

Mocht u naar aanleiding van deze nieuwsbrief vragen hebben mail dan naar: 

lizeth.maasland@vrmwb.nl 

 

 

Jolanda Trijselaar 
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Het Algemeen Bestuur heeft Jolanda Trijselaar benoemd in de functie van Algemeen 

Directeur en Regionaal Commandant van onze veiligheidsregio. Ze start op 1 januari 

2020.  

Jolanda is geen onbekende in de wereld van fysieke veiligheid en hulpdiensten. In 

haar huidige functie is zij Directeur Brandweer van onze buurregio Rotterdam-

Rijnmond waar zij 1.400 brandweercollega’s en 65 piketfunctionarissen aanstuurt. 

Daarvoor was zij directeur Risico- en Crisisbeheersing en Gemeenschappelijke 

Meldkamer van diezelfde veiligheidsregio waar zij goede resultaten behaalde met de 

op- en inrichting van de afdeling/sector Risico- en Crisisbeheersing. In deze functie 

was Jolanda ook betrokken bij het politiek gevoelige dossier “Odfjell”. Eerder werkte zij 

voor de Gemeente Rotterdam als senior beleidsadviseur Openbare Orde en 

Veiligheid, verantwoordelijk voor het opstellen van het Vijfjarenprogramma Veiligheid, 

het eerste Regionaal Crisisplan en de coördinatie van het “rampenteam” Rotterdam.  

 “Ik zie het als een mooie uitdaging om invulling te geven aan de nieuwe strategie en 

koers van Veiligheidsregio MWB zoals verwoord in het Beleidsplan 2019-2023. Een 

veilige, redzame samenleving creëren we samen met de crisispartners, collega zorg- 

en hulpverleners, inwoners en ondernemers van de regio. De nieuwgekozen koers 

van de organisatieontwikkeling in Midden- en West-Brabant sluit aan bij mijn eigen 

ervaring met en ideeën over de taken en inrichting van een veiligheidsregio. Ik ga uit 

van de kracht van de organisatie en de mensen die er werken, houd rekening met 

innovaties en maatschappelijke ontwikkelingen. Samenwerking in teams en verbinding 

tussen mensen staan bij mij bovenaan. Ik geloof in een veiligheidsregio met sterke 

kolommen, zoals brandweer, meldkamer en GHOR. Mijn hart gaat open voor mannen 

en vrouwen die dag en nacht klaar staan om onze veiligheid te garanderen en hulp te 

verlenen in benarde situaties. Ik houd ervan mensen aan te moedigen hun doelen te 

bereiken en zichzelf te ontwikkelen. Sturen op resultaten en veranderingen doe ik door 

kaders te stellen, maar vooral door vertrouwen te geven, helder te communiceren en 

door zichtbaar voorbeeldgedrag te tonen. Ik zie ernaar uit kennis te maken met alle 

nieuwe collega’s, de gemeenten in de regio en haar partners!” 
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Cor Smits 

Coördinerend gemeentesecretaris. 

Deze zomer ben ik benoemd tot coördinerend gemeentesecretaris binnen de 

veiligheidsregio. Volgens de wet ben je in deze rol belast ‘met de coördinatie van 

de maatregelen en voorzieningen die de gemeenten treffen met het oog op een 

ramp of crisis’. Dit is een brede definitie. Zelf wil ik in deze rol vooral werken aan 

een goede verbinding tussen onze veiligheidsregio en de gemeentelijke 

organisaties van de deelnemende gemeenten. Dit met name voor onze 

gemeentelijke taken op het gebied van crisisbeheersing. Samen zijn we 

verantwoordelijk voor het geheel, individueel blijven de gemeenten 

verantwoordelijk binnen de eigen territoriale grenzen. Als gemeenten in de 

veiligheidsregio samenwerken op crisisbeheersing is het belangrijk werkprocessen 

te standaardiseren en af te stemmen. Door standaardisatie maakt het feitelijk niet 

uit in welke gemeente onze collega’s worden ingezet. Graag draag ik mijn steentje 

bij. 

Wie is Cor Smits?       
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Ik heb altijd een warme belangstelling gehad voor het crisisdomein. Na mijn studie 

bestuurskunde ben ik bij het Havenbedrijf Rotterdam gaan werken. Ik heb daar 

mogen ervaren hoe de aanslagen van 9/11 in New York groot effect hadden op het 

veiligheidsbeleid en de werkprocessen in de Rotterdamse haven. Ook heb ik daar 

mogen meemaken hoe overheden, hulpdiensten en bedrijfsleven gezamenlijk 

plannen maakten om crisissen te voorkomen en te beheersen. Samenwerking 
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tussen alle partijen was hierin van groot belang. De veiligheidsregio speelde hierin 
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een cruciale rol. 

Toen ik in Drimmelen gemeentesecretaris werd, heb ik me dan ook al snel 

aangemeld om zowel beleidsmatig als operationeel een bijdrage te leveren aan de 

veiligheid in deze regio.  

Inmiddels ben ik gemeentesecretaris in Etten-Leur. Toen men een 

gemeentesecretaris zocht die namens alle deelnemende gemeentelijke 

organisaties de gemeentelijke kolom binnen de  

veiligheidsregio wilde representeren hoefde ik niet lang na te denken.  

 
 

 

Expeditie JiJ 
Samen de Regio veiliger maken en samen werken aan een toekomstbestendige 

organisatie. Brandweervrijwilligers spelen daarin een belangrijke rol. De wereld om 

ons heen verandert en daarom denken wij na over hoe wij ook in de toekomst 

onze vrijwilligheid en onze paraatheid te kunnen garanderen. Hoe blijven wij onze 

vrijwilliger binden en boeien en hoe vinden wij nieuwe vrijwilligers?  

 

Daarom is Expeditie Jij in gesprek gegaan met alle vrijwilligers. Tussen februari en 

juni zijn alle posten in onze regio bezocht om samen te praten over thema’s als 

continuïteit, verbreding en flexibiliteit. Tijdens de gesprekken met de posten is heel 

veel informatie opgehaald en deze is samengebracht tot een ‘rode draad’ met 45 

aandachtspunten welke organisatie-breed door de vrijwilligers wordt gedragen. De 

vrijwilligers hebben samen met de clustercommandanten en de hoofden repressie 

deze 45 punten teruggebracht naar vijf eerste prioriteiten. Vijf, omdat we nu 

eenmaal niet alles tegelijk kunnen aanpakken. Dat wil niet zeggen dat de andere 

punten geen aandacht krijgen.  

De vijf eerste prioriteiten zijn:  

1. Luisteren naar vrijwilligers  

2. Meer waardering voor vrijwilligers 

3. Zeggenschap/mandaat voor de posten 

4. Inzetten op AED meldingen 

5. Eigen regie m.b.t. oefenen 
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Op dit moment is de organisatie samen met de vrijwilligers aan de slag om 

invulling te geven aan de eerste vijf prioriteiten.  

Tijdens de gesprekken met de posten zijn ook aandachtspunten naar voren 

gekomen die gelden voor een specifieke post. Elke post heeft een eigen actieplaat 

ontvangen met deze post-specifieke aandachtspunten. Over deze punten gaan de 

posten de komende maanden samen met hun clusterleiding in gesprek. Ook hier 

worden vervolgens concrete actieplannen voor gemaakt.  

Naast de gesprekken met de posten richt Expeditie JiJ zich ook op een aantal 

andere pijlers, omdat deze ook van invloed (kunnen) zijn op het toekomstbestendig 

maken van onze vrijwilligersorganisatie.  

Deze pijlers zijn: het volgen van de landelijke ontwikkelingen, het doen van data-

onderzoek, rekening houden met de interne organisatieontwikkeling en de 

proeftuinen. 

Een proeftuin is een experiment waarbij mogelijke oplossingen voor een probleem 

worden getest op haalbaarheid (functiedifferentiatie). Mocht uit de evaluatie blijken 

dat de proeftuin een succes is, dan zal de oplossing worden geïmplementeerd in 

de organisatie, zodat deze voor iedereen toegankelijk wordt. De huidige 

proeftuinen zijn:   

1. Functiedifferentiatie: medewerkers met een beperkt repressief takenpakken 

2. Niet-repressieve vrijwilligers: medewerkers die ondersteunende taken verrichten 

3. Verloren kapitaal: inzetten van kantoorpersoneel met repressieve ervaring 

Vrijwilligheid heeft dus volop de aandacht binnen de veiligheidsregio. En dit zal zo 

blijven, want we kunnen niet zonder onze vrijwilligers! 

Voor vragen of nadere informatie: expeditiejij@brandweermwb.nl 

 
 

 

Bestuurlijke thematafels  
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Een aantal risico’s gelden voor de hele regio en geven aanleiding voor bespreking 

in het Algemeen Bestuur. Voor andere thema’s geldt dat deze slechts relevant zijn 

voor een aantal gemeenten of dat het wenselijk is het in klein comité te verkennen. 

Hiervoor organiseert de veiligheidsregio bestuurlijke thematafels.  

In een samenstelling van bestuurders, partners en experts wordt nagedacht over 

de veiligheid op een specifiek gebied. Welke risico’s zijn er nu en wat komt er in de 

toekomst op ons af? Waar maken we ons zorgen om en wat kunnen we bestuurlijk 

ondernemen?  

Een thematafel is geen gebruikelijke oefening of training met betrekking tot de 

crisisbeheersing, maar biedt ruimte voor kennismaking van de betrokken partners 

en het gesprek over wederzijdse belangen en prioriteiten. Het doel is een goed 

gesprek over huidige en toekomstige ontwikkelingen, wat dit doet met de veiligheid 

en wat dit voor u als bestuurder betekent.  

Aanleiding voor een thematafel is vooralsnog steeds de zorg of behoefte aan 

informatie van een bestuurder. Er hebben reeds vier thematafels plaatsgevonden: 

- Veiligheid op het spoor - op initiatief van burgemeester Vonk-Vedder 

(Halderberge) 

- Veiligheid op de vaarwegen – op initiatief van burgemeester Van der Belt 

(Steenbergen) 

- Uitval stroom – op initiatief van burgemeester Petter (Bergen op Zoom) 

- Grensoverschrijdende samenwerking -  op initiatief van burgemeester Adriaansen 

(Woensdrecht)   

Voor vragen of nadere informatie: lizeth.maasland@vrmwb.nl 

 
 

 

Brabant veilig week 2019 

Jaarlijks staat week 41 landelijk in het teken van veiligheid, ook wel bekend als de 

Week van de Veiligheid. In deze week, 7 t/m 13 oktober 2019, werd dit jaar als 

pilot in onze regio een Brabant Veilig Week georganiseerd samen met de 

gemeenten Bergen op Zoom, Breda, Halderberge en Oisterwijk. De week past 
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goed in de visie en het bijbehorende programma ‘Redzame Samenleving’ van de 

veiligheidsregio.  

In deze week maakten we onze inwoners, ondernemers en eigen medewerkers 

meer bewust van de veiligheidsrisico’s en kansen die er zijn, met als uiteindelijk 

doel om inwoners en ondernemers: 

- te activeren om crises en rampen in de samenleving te voorkomen. 

- zich beter voor te bereiden als zich wel een crisis voordoet. 

- aan te laten sluiten bij bestaande maatschappelijke initiatieven, zoals 

buurtpreventie. 

Elke dag in de Brabant Veilig Week had een ander thema, waarbij verschillende 

activiteiten werden georganiseerd. Zo kwamen ondernemers en geïnteresseerde 

burgers in Breda onder het genot van een broodje en kopje koffie meer te weten 

over (cyber)criminaliteit tijdens het Crimineel Ontbijtje. 

In Bergen op Zoom leerden kinderen in de Wasstraat op een interactieve manier 

om goed hun handen te wassen, om infectieziekten te voorkomen. 

Ook konden kinderen in brandweerkazernes in de vier deelnemende gemeenten 

op zoek naar brandgevaarlijke situaties, leren hoe je deze kunt voorkomen, praten 

met echte brandweermannen en -vrouwen en een kijkje nemen in de kazerne. 

Volgend jaar willen 

we de Brabant 

Veilig Week verder 

uit rollen over de 

regio. 
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